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Side 3 

 

1 (Offentlig) Godkendelse af dagsorden 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Afbud fra Alice Kaltoft. 

Dagsorden godkendt. 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 
 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

Ændring til referat fra mødet 18-03-2021: 

Alice Lemming er inviteret til møde på Søvangen (og ikke på Funder plejecenter som der står i 

referatet). 

 

 

Borgerinddragelse 

. 

 

Økonomi 
. 

 

Bilag 

  



 

Side 4 

 

  



 

Side 5 

 

2 (Offentlig) Forslag fra Ældresagen om at holde 
fællesmøde op til kommunalvalget 2021 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Rammen for mødet er ældrepolitik. Det er meningen, at der skal udvælges emner, som bliver 

omdrejningspunkt for mødet. 

 

Besluttet at Seniorrådet deltager i et fælles offentligt møde. Det blev besluttet, at Erling Prang 

og Hans-Jørgen Hørning arbejder videre med arrangementet sammen med Ældresagen. 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 
 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

Ældresagen har henvendt sig med forespørgsel om Seniorrådet vil deltage i et panel om 

ældreforhold, og evt. vil være medarrangør af et offentligt møde op til kommunevalget 2021. 

Mere om henvendelsen efter 12. april 2021, hvor Ældresagen holder møde. 

 

 

Borgerinddragelse 

. 

 



 

Side 6 

Økonomi 
. 

 

Bilag 

1 (Ældresagen om fælles møde - 9023707) 

 

  



 

Side 7 

 

3 (Offentlig) Valg til Seniorrådet 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Der er ikke holdt møder i Valgbestyrelsen siden sidste møde i Seniorrådet. Sundheds- og 

Ældreudvalget har besluttet at videresende sag om fremmødevalg til byrådet. Det forventes, at 

sagen bliver behandlet på byrådets møde 26. april 2021. 

 

Erling Prang redegjorde for aftalen om opsætning og udsendelse af pjece.  

 

Det er aftalt med Sundheds- og Omsorgschefen, at kommunen kan stå for opsætning og 

udsendelse af pjecen, som en PDF fil til alle + 60 årige. De borgere, der ikke er tilmeldt digital 

post modtager automatisk en papirudgave med posten. Det er oplyst, at det kan foregå 

indenfor de kommunale rammer. Derudover ønskes trykt et antal ekstra eksemplarer til at dele 

ud. 

 

Sven Møller Jensen, Katrine Nyholm og Steen Konradsen arbejder videre med indholdet af 

pjecen. Sven Møller Jensen opfordrer til, at medlemmerne af Seniorrådet sender input til 

gruppen – det kan være stikord, artikler o.l. – hurtigst muligt.  

 

Greta Haagen foreslår som emner kørekurser og seniorboliger. Der skal være obs på billeder, 

så pjecen ikke kommer til at fremstå som en valgfolder for det siddende Seniorråd.  

 

Hans-Jørgen Hørning foreslår projekt Livets Afslutning og Fremtidsfuldmagter.  

Steen Konradsen og Alice Lemming foreslår, at man får samarbejdspartnere til at skrive et 

indlæg, det kunne f.eks. være Silkeborg Sygehus og Social- og Sundhedsskolen. 

 

Sven Møller Jensen takkede for forslagene. 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 



 

Side 8 

 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

Punkt fra Sundheds- og Ældreudvalget 7. april 2021 

Orientering fra Valgbestyrelsens møde 14. april 2021 

 

Referat fra møde 25-01-2021 

Erling Prang fortalte om det første møde i Valgbestyrelsen. Lars Faarup er valgt som formand 

for Valgbestyrelsen. 

 

Vedrørende de nye vedtægter for det kommende seniorråd, kan medlemmerne sende evt. 

forslag til ændringer til Erling Prang, som tager forslagene med videre til Valgbestyrelsen. 

 

Referat fra møde 03-03-2021  

Erling Prang orienterede om de forslag til ændringer af vedtægterne, som de har sendt til 

Valgbestyrelsen. Ændringerne skal behandles på møde i Valgbestyrelsen 3. marts 2021. 

 

Referat fra møde 18-03-2021 

Seniorrådet mener, at behandling af valgform i Sundheds- og Ældreudvalget er utidig politisk 

indblanding, inden Valgbestyrelsen har lavet en indstilling om valgform. Seniorrådets 

medlemmer af Valgbestyrelsen har skrevet til alle medlemmer af Økonomi- og 

Erhvervsudvalget om ønsket om fremmødevalg. 

 

De økonomiske oplysninger, der er oplyst fra Silkeborg Kommune, vurderes ikke at være 

korrekte.  

 

 

 

Borgerinddragelse 

. 

 

Økonomi 
. 

 

Bilag 

1 (Drøftelse af rammer for afholdelse af fremmødevalg samt valgform og finansiering af 

Seniorrådsvalg - 8985141) 

2 (Ældrerådsvalg 2021 - 8975901) 
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4 (Offentlig) Kollektiv transport region Midt 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Resultatet af undersøgelsen viser, at der er brug for koordinering mellem kommunerne, så 

reglerne er de samme i alle kommuner i Region Midtjylland i forhold til priser og kørsel.  

Seniorrådet opfordrer til, at Regionsældrerådet arbejder videre med sagen ud fra det 

materiale, Seniorrådet har fået tilsendt. 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 
 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

Regionsældrerådet i Midtjylland har undersøgt den kollektive transport, herunder flextur i 

regionens kommuner, og hvordan den fungerer for ældre borgere.  

 

Undersøgelsen viser, at der er behov for at Region Midtjylland, Midttrafik og kommunerne 

sammen giver ordningen med flextur og priser et servicetjek, herunder priser for 

pensionistkort. Regionsældrerådet anbefaler, at det resulterer i ensartede, overkommelige og 

gennemsigtige priser i hele regionen til såvel hospitaler, speciallæger, lægehuse, 

sundhedshuse som andre destinationer i centrum, eller blot til et familiebesøg, og at ordningen 

med flextur bliver forståelig og en reel mulighed at benytte.  

 

 

Borgerinddragelse 



 

Side 10 

. 

 

Økonomi 
. 

 

Bilag 

1 (Henvendelse til Regionsældrerådet - 9014705) 

2 (Priser på kørsel til og fra forskellige destinationer til Regionsældrerådet - 9013888) 

3 (Kollektiv trafik 1 flextaxa - 9013889) 

4 ( Kollektiv trafik 2 busser og takster - 9013891) 

5 (Kollektiv trafik 3 information og kommentarer - 9013893) 
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5 (Offentlig) Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalget 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Ingen kommentarer til orienteringen fra Sundheds- og Ældreudvalget. 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 
 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

. 

 

Borgerinddragelse 

. 

 

Økonomi 
. 

 

Bilag 

1 (Drøftelse af budgetopfølgning for bevilling 73 Sundhed og Ældre pr. 28.02.2021 - 8969521) 

2 (Budgetopfølgning pr. 28.02.2021 - 8969610) 

3 (Orientering om status på udviklingen i Sundheds- og Omsorgsafdelingen - 8979114) 

4 (Godkendelse af udbudsmateriale til udbud af personlig pleje og praktisk hjælp - 8965608) 

5 (Udbudsbetingelser SÆU 070421 - 8984122) 



 

Side 12 

6 (Kontrakt til udbud af personlig pleje og praktisk hjælp SÆU 070421 - 8992590) 

7 (Kvalitetskriterier SÆU 070421 - 8952485) 

8 (SÆU 070421 Tilbudsliste udbud - 9014033) 

9 (Godkendelse af samarbejdsaftale om den gode indlæggelse og udskrivelse - 8942135) 

10 (Samarbejdsaftale om den gode indlæggelse og udskrivelse  - 8914845) 

11 (Godkendelse af høringssvar på Strategi for sundheds- og psykiatrihuse i Region Midtjylland 

- 8988028) 

12 (Høringsversion Strategi for sundheds- og psykiatrihuse i Region Midtjylland - 8988118) 

13 (Høringssvar på Strategi for sundheds- og psykiatrihuse i Region Midtjylland - 8988131) 
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6 (Offentlig) Orientering til og fra medlemmerne 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Hans-Jørgen Hørning undrer sig over, at Seniorrådet ikke kan få kendskab til rapport om 

køkkenanalyse, da den åbenbart er kendt hos personale m.fl. 

 

Seniorrådet udtaler utilfredshed med, at rapporten ikke er tilgængelig for Seniorrådet, når den 

er det for personalet.  

 

Seniorrådet ønsker til næste møde besøg fra leder (evt. sektionsleder Jette Laumand), der kan 

fortælle om køkkenanalysen. 

  

Udviklingsprojekt Silkeborg Sygehus – rapporten er ikke kendt endnu – så Hans-Jørgen 

Hørning foreslår, at punktet behandles på næste møde. Sundhedsgruppen mødes og laver 

oplæg til dagsordenspunkt. 

 

Katrine Nyholm har deltaget i første møde i Demensforum. Det var et godt møde – god 

sammenhængskraft i at medlemmerne af Demensforum kommer fra flere sektioner.  

 

Sven Møller Jensen spørger, hvordan går det med arbejdsgruppen vedrørende kontaktpersoner 

på plejecentre. Svaret er, at gruppen genoptager arbejdet, når det bliver muligt at mødes 

fysisk igen. 

 

Steen Konradsen fortalte, at han også har deltaget i onlinemøde om udviklingsprojektet på 

Silkeborg Sygehus. Han er indkaldt til møde med ny leder på Rødegård, undres over de mange 

lederskift på Rødegård.  

 

Alice Lemming oplyser, at Danske Ældreråds årsmøde i Nyborg er flyttet fra 10. maj til 16. juni 

2021. Vil gerne møde de nye ledere på de plejecentre, hvor hun er kontaktperson.  

 

Lene Jensen har været til møde med den nye leder på Remstruplund. Positivt møde. 

Remstruplund er uddannelsesplejecenter og har fast 10 elever.  

 

Der er flere af Seniorrådets medlemmer, der endnu ikke, som kontaktpersoner, er inviteret til 

møder på plejecentrene efter Covid19 restriktionerne er ophævet.  

 

Hans Jørgen Hørning kontakter Jette Laumand for at få sat gang i møderne igen. 



 

Side 14 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 
 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

. 

 

Borgerinddragelse 

. 

 

Økonomi 
. 

 

Bilag 
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7 (Offentlig) Eventuelt 
Offentlig titel:   
Sagsbehandler: Dr10337 

  

SagsID: EMN-2020-04960 

 

Resume 

. 

 

Indstilling 

. 

 

Beslutning 
 

Intet. 

 

Ej til stede 
  

. 

 

Tidligere beslutninger 

… 

 

Sagen 
 

Supplerende beskrivelse af sagen 
. 

 

Beskrivelse af sagen 

. 

 

Borgerinddragelse 

. 

 

Økonomi 
. 

 

Bilag 
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